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Medvirkning           

 
Følgende medvirkningsopplegg er gjennomført: 
 

• Varsel om oppstart av planarbeid og høring av forslag til planprogram – høringsperiode 
23.05.22 – 01.07.22. Offentlig varsling og høring i tillegg til at diverse organisasjoner og 

myndigheter ble varslet direkte ved brev. Det ble holdt et åpent informasjonsmøte i 
høringsperioden, 07.06.22.  

 

• Barn- og unge:  

- Presentasjon i ungdomsrådet ved varsel om oppstart av planarbeid og høring av   
planprogram, 25.08.22 
- Medvirkningsmøte med elevrådet på Rødsberg ungdomsskole, 27.03.23  

- Medvirkningsmøte med valgfagsklasse Demokrati i praksis, 22.03.23  
- Halden videregående skole – spørreundersøkelse, april 2023 

 

• Eldrerådet – utvalgssak ved varsel om oppstart av planarbeid og høring av planprogram, 
22.08.22 

 

• Råd for personer med nedsatt funksjonsevne- utvalgssak ved varsel om oppstart av 
planarbeid og høring av planprogram, 22.08.22 
 

• Beredskapsetater: 

Politiet, møter 27.10.22 og 07.12.22 

Ambulansetjenesten, møte 24.10.22 

Brannvesenet, møte 24.10.22 
 

• Østfold kollektivtrafikk, møte 26.10.2022 

• Drosjenæringen, telefonsamtale og skriftlig tilbakemelding 15.11.23 

• Halden næringsutvikling – workshop med opplevelses- og handelsnæringen, 28.11.22 
 

 
Andre innkomne innspill:  
Arve Sigmundstad, 31.03.23 

Simon Syversen, 10.08.23 
Banken Vel – forslag til løsning på Rødsberg plass/Skolestadion, 

 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --- 
 

De ulike innspillene er oppsummert i dette notatet. Vurderinger av innspillene er forsøkt 
kommentert fortløpende i dokumentet, men dette er ikke fullstendig.  

  



 

Åpent informasjonsmøte ved varsel om oppstart av planarbeid og 
høring av planprogram for arbeidet – Halden bibliotek 07.06.22 
Sted: Bibliotekets voksenavdeling  
Tid: kl. 18-20, 07.06.22 
Antall deltakere: Ca. 25 stk. + deltakere fra kommunen (5 stk.). 
 
Bakgrunn  
I forbindelse med varsel om oppstart av planarbeidet og høring av planprogrammet ble det 
invitert til åpent informasjonsmøte.  

Innledningsvis ble det holdt en presentasjon av planarbeidet som skulle settes i gang. Etter en 
times tid ble det åpnet for spørsmål, kommentarer og innspill fra salen.  

Innspill  
Alle ble oppfordret til å sende inn sine innspill også skriftlig. Følgende ble notert som innspill i 
møtet:  

Graving 

• Det graves «over alt». Det må varsles på forhånd når kjøremønsteret blir endret. Nå er det 
ikke mulig å komme inn med bil til viktig inngang ved Skofabrikken.  

• Det tar lang tid fra man graver til ting settes i stand. Fortauene i Oskleiva ble nevnt som 
eksempel.  

 
Overvann – viktig å hensynta ved planlegging. Utnytte grønne områder til overvannshåndtering 
også. Overvann ble presentert som et problem i  Banken-området.   
 
Kommentar: Overvann er eget teama i planen, se kap. 6.14 i planbeskrivelsen. 

Trær  

• Grøntområder må tas vare på. Trær ble pekt på som en viktig ressurs i bybildet. Halden 
var en grønnere by tidligere - Mengden trær i byen har gått ned.  

• Kommunens krav til parkeringsdekning ved bruksendring gjør at mye av det grønne i 
sentrum forsvinner.  

Kommentar: Trær og grønnstruktur er et eget teama i planen, se kap. 47 i planbeskrivelsen. 

 

Planlegging  

• Viktig med helhetlig planlegging. Skap sammenheng i systemene og se systemene i 
sammenheng. 

• Viktig med realistiske løsninger (vil tunnelene noen gang komme?)   
• Bruk gode konsulenter med sykkelkompetanse. LALA Tøyen ble trukket fram som 

eksempel.   



• Kommunens folk ble oppfordret til å sykle med barn i sentrum for å vurdere ruter og bli 
kjent med vanskelige punkter/strekninger.  

• Må gjøres konsekvensvurderinger av tiltakene som foreslås.  
 

Diverse kommentarer 

• Det er farlig for syklister ved Wiels plass når man kommer fra Tista senter. 
• I Stadionbakken – ved Rødsveien  - står sperrene i veien for tett, vanskelig å komme fram.  

Kommentar: Vil bli utbedret.   
• Det er for høy hastighet i Repslagergata. Det bør være overgangsfelt ved ballbingen ved 

skolestadion. Alternativt stenge noen veier i forbindelse med Rødsberg plass. Stenge ved 
Knutsebakken?     
Kommentar: Knutsebakken (Mathias Bjørns gate) er foreslått stengt for gjennomkjøring. 
Rødsberg plass og Repslagergata foreslås endret for å få ned hastigheten.  

• «Noe glapp» mht. sykkel når man satt i stand fylkesveien etter utglidningen i Tista, syd for 
Storgata 7.    

• Det mangler overgangsfelt flere steder – f.eks. mellom Tistasenter og Wiels plass.  
Kommentar: Det er etablert opphøyd gangfelt ved Motz i tillegg til gangfelt ved Wiels 
plass og ved rundkjøringen ved Oscars gate. Det er vurdert som ikke aktuelt å etablere 
flere gangfelt enn dette ut ifra avstand mellom gangfeltene, trafikkmengde og 
trafikksikkerhet for de gående. 

• Når blir fotgjengerfeltene ved Os malt opp på nytt?  
Kommentar: Er bestilt allerede.  

• Spørsmål fra Os Velforening: Kommer det sone med beboerparkering på Os?  
Kommentar: Planen foreslår kombinert bolig- og avgiftssone på Os.   

• Viktig med effektive sykkelruter også, inn til og gjennom byen.  
• Ikke nødvendig med spesialløsninger for syklister – farten og trafikkmengden er så lav at 

dette bør gå bra.  
• Bussen bør bli billigere. 
• Gange er veldig viktig.  
• Trygt og hyggelig er stikkord.  
• Farten må ned i bykjernen. I Oscars gate fungerer brosteinen mentalt som fartsdemper.  

Kommentar: Det er foreslått reduserte fartsgrenser og andre tiltak for å redusere farten 
en rekke steder 

• Krysningspunkter – noe med høna og egget – man lager ikke overgangsfelt når det er 
under 40 passerende i makstimen. Men kanskje vil det bli det dersom det var et 
tilrettelagt krysningspunkt?   

  



Oppsummering av innkomne merknader ved varsel om oppstart av 
planarbeid og høring av planprogram  
 

I innspillene som kom inn var det kommentarer både til planprogrammet og innspill til  
planarbeidet. Kommentarer til planprogrammet ble behandlet ved fastsettelse/vedtak av 
planprogrammet og refereres derfor ikke her.  
  

Bane NOR, 10.06.22 
Bane Nor (jernbanemyndigheten) mener det er positivt at det trekkes fram i planprogrammet at 
man ønsker å fremme kollektivtrafikken. Påpeker at det er viktig at eventuelle kollektivtraséer og 

fremkommelighetstiltak for kollektivtiltak blir utformet slik at også buss-for-tog kan benytte/få 
fordeler av disse. Viser til vedlegg 1 til planprogrammet hvor det trekkes frem at fremtidig 

kollektivknutepunkt skal legges i nærhet til jernbanen i området mellom stasjonen og 
Jernbanegata. Stiller seg positive til at det ses på muligheter her da dagens løsninger for 

avviklingen av busstrafikk ikke anses å være helt optimale. 
  
Mener framkommeligheten til Halden stasjon for gående og syklister har et forbedringspotensial. 
Halden stasjon trekkes fram som et viktig målpunkt, og derfor bør bl.a. sykkelnettet forlenges fram 

til stasjonen, eksempelvis fra krysset mellom Storgata og Kirkegata.  

Kommentar: Prioritert sykkelnett er ført fram til jernbanestasjonen i Kirkegata og i Tollbugata. 

Kirkegata mellom gangbrua og stasjonen enveiskjøres for å gi bedre forhold for gående og syklende.  
 

Bane NOR jobber med en konkretisering for parkerings- og mobiltetsstrategien for Østfoldbanen. 

Denne skal si noe den strategiske utviklingen av stasjonene innenfor mobilitet, bilparkering og 

sykkelparkering. Det kan være relevant å se på foreslåtte tiltak ved Halden stasjon i 
konkretiseringen, opp mot tiltakene som foreslås i plan for gatenett og gatebruk.  

 
Bane NOR Eiendom: Påpeker at planprosessene for stasjonsområdet og Mølen har målsetninger 

om å bl.a. underbygge bærekraftige transportvaner. Bane NOR skal jobbe for at disse målene er 

oppnådd gjennom effektiv forvaltning av stasjonsområdet, og som partner med kommunen om 
planlegging og utvikling av stasjonsområdet. Mener også at sykkelnettet bør forlenges til stasjonen 
(jf. over). Kommentar: Se over.  

 
 

Statens vegvesen, 24.06.22 
Uttaler seg som forvalter av riksveg på vegne av staten og som statlig fagmyndighet med 

sektoransvar innen vegtransport. Dette gir dem rett til å stille krav til både statlige, 
fylkeskommunale og kommunale veger, gater og løsninger for gående og syklende. 

 
Mener trafikksikkerhet må være en grunnpilar i dette planarbeidet. Valgte løsninger må ivareta 
trafikksikkerhet og fremkommelighet for alle trafikantgrupper.  

 
Peker på at Nasjonal transportplan 2022-2033 inneholder et eget kapittel om Barnas transportplan. 

I planen presiseres det at barn og unge er både dagens og framtidens trafikanter. Et godt 
transportsystem skal være trafikksikkert og tilpasset alle, og lar barn og unge leve aktive liv i 

bygd og by. 
 



Påpeker at barn- og unge har lovfestet rett til å bli hørt i all plan- og byggesaksbehandling. Det er 

viktig at foraer som Ungdommens fylkesting og Barnas kommunestyre, dersom disse finnes, er 
aktive ved behandling av saker som gjelder barn og unges trafikksikkerhet.   
Kommentar: Planprogrammet for arbeidet har vært på høring i ungdomsrådet og ungdomsrådet vil 

også få planforslaget til høring ved offentlig ettersyn. Det har også vært medvirkning med elevrådet 

ved Rødsberg og valgfag Demokrati i praksis og spørreundersøkelse ved Halden VGS.   
 
Følgende momenter er viktige for å øke trafikksikkerheten:  

• Gjøre trafikksystemet enkelt, oversiktlig, logisk og lettlest for alle trafikantgrupper. 

• Etablere sammenhengende nett med sikre og logiske transportruter for fotgjengere, 

syklister og kollektivreisende. 

• Utvikle og bygge gateløsninger med blandet trafikk på de gående og syklende sine 
premisser. 

• Øke bruken av fartsgrense 30 km/t i sentrale byområder og boligområder. 

• Redusere konflikten mellom gående og syklende med separering der det er mange av disse 

trafikantgruppene, og mellom biltrafikken og de gående og syklende der fartsgrensen er 

over 40 km/t. 

• Etablere et veg- og gatenett som leder gjennomgangstrafikk utenom sentrums- og 
boligområder. 

 

Kommentar: Planen øker bruken av fartsgrense 30 km/t innenfor sentrumsområdet og legger opp til 

sammenhengende ruter .   
 

Påpeker viktigheten av universell utforming og at hele reisekjeden blir universelt utformet.  

Viser til regjeringens handlingsplan for bærekraft og like muligheter – et universelt utformet Norge 

2021-2025, regjeringens veileder i universell utforming (mai 2021), samt  
likestillings- og diskrimineringsloven. Kommentar: Planforslaget stiller krav til bl.a. dekketyper og 
ledelinjer for å bedre fremkommeligheten for alle, jf. kap. 7.2 i planen.  

 

Nevner videre at nasjonal transportplan også fremhever hensynet til barn og unge, og legger 
føringer om at flest mulig skal kunne sykle og gå til skolen.  
 

Viser også til at det er en overordnet nasjonal strategi om å øke andelen syklende. Det langsiktige 

målet er en sykkelandel på 20 % i byområdene og 8 % på landsbasis. Sykling er arealeffektivt, 

klima- og miljøvennlig og bra for folkehelsen. Økt bruk av elsykler og ulike former for 
mikromobilitet gir et potensial for ytterligere vekst. 

 
For å oppnå økt bruk av sykkel er det blant annet viktig å etablere sammenhengende hovednett for 

sykkeltrafikk, herunder sørge for sikker sykkelparkering. Påpeker også viktigheten av å drifte 

anleggene. Restriktive tiltak på biltrafikken vil også ha effekt på sykkelbruken. 
Kommentar: Planen gir forslag til et utvidet sykkelnett i sentrumsområdet og nye plasser for 
sykkelparkering.    

 
Nevner viktigheten av fysisk aktivitet. Gode aktivitetsvaner etableres tidlig og de tar vi med oss hele 
livet.  
 

Viser til at Statens vegvesen har utarbeidet en «Nasjonal gåstrategi», med to hovedmål: 

Det skal være attraktivt for alle å gå og flere skal gå mer. Korte avstander bidrar til at det blir mer 
attraktivt å gå. Byrom og møtesteder må ha gode kvaliteter, være inviterende og oppleves som 

meningsfylte steder for at de blir tatt i bruk. Påpeker også viktigheten av god vinterdrift.  



 

Trafikkreguleringen må prioritere fotgjengernes trygghet, sikkerhet og framkommelighet. Lavt 
fartsnivå på biltrafikken i byer og tettsteder er avgjørende for å øke trygghet og redusere antall 
drepte og alvorlige skader blant fotgjengere.  

 

Det er nødvendig å påvirke befolkningen direkte til å gå mer i hverdagen. Folk må stimuleres til å gå 
og bruke tid utendørs, slik at de bidrar til et aktivt byliv og levende nærmiljø og trygghet. Hele 
befolkningen må påvirkes til å gå mer for å ta vare på egen helse. I tillegg er det nødvendig å utvikle 

bedre systemer for informasjon om gangruter (elektroniske kart, skilting, ruteinformasjon med 
mer) som er universelt utformet.  

 
 

Statsforvalteren i Oslo og Viken, 28.06.22 
Synes det er positivt til at det utarbeides en plan der fokus settes på bærekraftig mobilitet og 

bymiljø. Påpeker at potensiale for å gå eller sykle til jobb og daglige gjøremål i sentrum er svært 
høyt pga. arbeidsplassenes lokalisering og bosettingsmønsteret.  
 
Høydeforskjellene mellom boligområder i utkanten og sentrum kan være en utfordring mht. å få 

folk over på sykkel og gange.  
 

Parkeringspolitikken er også et virkemiddel for å få flere til å gå og sykle, og det er positivt at dette 
er tema i arbeidet.  

 
Påpeker viktigheten av helhetlig sykkelnett med enkle og forståelige systemskifter. Skilting er viktig. 

Skiltplan bør følge planen.  
Kommentar: Planforslaget omfatter ikke skiltplan. Dette kan komme som en oppfølging av 
planforslaget.  

 

Fremhever at fremkommelighet og opphold i bysentrum kan påvirkes av overvann og til dels flom. 
Ber kommunen vurdere om klimatilpasning bør inngå som en føring for planarbeidet. Overvann og 
flom må vurderes når tiltak og prioriteringer skal fastsettes.  

Kommentar: Overvann omtales i et eget kapittel i planen, jf. kap. 6.14. Det er også utarbeidet et eget 
notat om samfunnssikkerhet og beredskap.   

 
Er særlig opptatt av at det sikres innspill fra barn, unge, eldre og bevegelseshemmede. Universell 

utforming er viktig. Anbefaler veilederen : Universell utforming i planlegging.  

Kommentar: Det har vært møter med handikaporganisasjoner for å få innspill til planarbeidet. Se 
også kommentar til Statens vegvesen over.   

 
Viser til at det Fredrikstad arbeider med en tilsvarende plan og at det kanskje kan høstes erfaringer 

derfra. Lister også opp diverse planretningslinjer og andre føringer og nettsider som kan være 
relevante for planarbeidet.  

 
Følgende statlige planretningslinjer ser ut til å være relevante føringer for planarbeidet: 
- Statlige planretningslinjer for klima- og energiplanlegging og klimatilpasning (2018). 

- Statlige planretningslinjer for samordnet bolig-, areal- og transportplanlegging (2014). 
- Rikspolitiske retningslinjer for å styrke barn og unges interesser i planleggingen (1995). 
 
 



Viken fylkeskommune, 27.06.22 
Fylkeskommunen synes det er positivt at man benytter planprogram i prosessen. Viser til at forslag 

til rullert kommuneplan har sentrumsutvikling høy prioritet. Overgangen til redusert 
transportbehov skjer ved å legge til rette for fortetting og utvikling av servicefunksjonene i 
bydelssentrene. Kommunens virkemiddel er å legge til rette for gange- og sykkel.  

 

Fylkeskommunen er opptatt av at Halden kommune, sammen med tilrettelegging også bruker 
restriktive virkemidler. Bilbruk påvirkes mest effektivt med virkemidler direkte rettet mot bilen. Det 
er langt mindre effektivt å søke redusert bilbruk kun ved å tilrettelegge for gange, sykling og 

kollektivtransport. Ber kommunen vurdere dette i den videre planleggingen. 
 

Kommentar: Planen foreslår endringer i parkeringsmuligheter og hastighetsreduksjoner, samt noen 
mindre justeringer i kjøreretninger.  
 

Anbefaler at utkast til V125 Gateveileder tas i bruk i planarbeidet. Anbefaler også at 

sentrumsplanens avgrensning følges, evt. bør tilpasninger/avvikene vises tydelig i et kart.  

 
Barn- og unge – en aldersvennlig by – Regjeringens forventninger til regional og kommunal 
planlegging er at barns interesser og behov er fulgt opp i sentrale plandokumenter. Oppfordrer 
kommunen til å involvere barn- og unge i planprosessen. Høy trafikksikkerhet, gåvennlighet og god 

infrastruktur for gående og syklende, samt kort avstand til sentrale aktivitetsarenaer vil være av 
stor betydning. Det er flere byer som lager hjertesoner rundt skolene og det synes fylkeskommunen 

er et godt grep. Mener at det bør være en tydelig prioritering i kommunens plan for gatenett og 
gatestruktur at barn er viktigere enn bilen.  

 
Påpeker at kommunen må sikre gode byrom og møteplasser som fremmer kontakt mellom 

mennesker. Alle boliger skal ha egnede arealer til uteopphold for alle årstider.  
Kommentar: Planforslaget foreslår fjerning av parkering på flere plasser og byrom som kan bli gode 

møteplasser.  

 

Påpeker også viktigheten av universell utforming. Det må utarbeides generelle krav til utforming av 
gater og gang- og sykkelveier som ivaretar ulike trafikantgruppers behov. Påpeker at det er mulig å 

få ekte brostein til å bli rullestolvennlig. Kommentar: Planen har et eget kapittel med krav i forhold til 

universell utforming, se kap. 7.2.  
 

Fylkeskommunen påpeker videre at kriminalitet er tett knyttet til steder og fysiske omgivelser og 
mener at kriminalitetsforebygging bør være et tema i planen. Politiet er en naturlig 

samarbeidspartner. Kommentar: Det har vært møte med politiet. Kapittel 6.11.1  i planen beskriver 
kriminalitetsforebygging.  
 

Ser positivt på at hovedmålet med planen er å legge til rette for at langt flere skal gå, sykle og kjøre 

buss. Påpeker at et virkemiddel for å redusere tilgjengeligheten for bil og frigjøre mer areal til andre 

trafikantgrupper er å redusere tilbudet av parkeringsplasser.  Kommentar: Planforslaget fjerner en 
del parkeringsplasser, men forutsetter også etablering av noen nye. Det foreslås endring i 
avgiftssystemet for å begrense parkering på arbeidsreiser.   
 

Fylkesveiene har en viktig funksjon som regionale hovedveiforbindelser. Dette må hensyntas 

dersom det skal gjøres vurderinger for disse veiene. For eventuelle forslag til endringer på 
fylkesveinettet må det synliggjøres gjennom trafikkberegninger hvilke konsekvenser forslagene til 
endringer vil kunne få. 



 

Fylkeskommunen antar at elsykkelen har et stort potensiale i Halden. Dette er viktig å ta med seg 
inn i planarbeidet, og det må legges til rette for lading av el-sykkel.  
 

 

Ungdomsrådet, 25.08.22 
Arbeidet med plan for gatenett og gatebruk ble presentert i ungdomsrådets møte 25.08.22.  
Ungdomsrådet ble utfordret på følgende:  

• Hva er viktig for dere ?  
• Hva synes dere er bra med Halden sentrum?  
• Hva er dårlig?  Hva vil dere ha gjort noe med?  
• Hvordan tror dere det er lettest å få ungdom til å komme med innspill?  (Medvirkning) 

 

Ungdomsrådet har følgende innspill til planarbeidet:  

• Hvis det er ønskelig at folk skal ta bussen må man gjøre noe med kollektivtrafikktilbudet i 
Halden. Det er få avganger, lange ruter, dyrt, og mange uansvarlige buss- sjåfører.  

• Viktig å tilgjengeliggjøre sentrum, også for områder som ligger utenfor.  

• Større behov for busser til områder som er lenger borte fra sentrum.  

• Gjøre det attraktivt å benytte seg av sentrum.  

• Tilgjengelige sykler og el-sparkesykler.  

• Gratisparkering litt unna sentrum, men med gåavstand til sentrum  

• Viktig å ta hensyn til universell utforming  

• Gjøre trafikken tryggere i visse områder  

• Gjøre det finere og triveligere  

• Forslag om å sende digital spørreundersøkelse til skolene. Viktig med åpning for å gi 
kommentarer.   

 
Ungdomsrådet fattet følgende vedtak: Ungdomsrådet ber om at innspillene tas til etterretning. 
Ungdomsrådet ønsker deltagelse og medvirkning i videre planprosess.  
 

Kommentar: Skal bussen bli en mer attraktiv transportform i Halden er det flere forhold som bør 
forbedres. Økte frekvenser, flere og mer direkte ruter og lavere satser er eksempler på dette. 
Flere av disse temaene kan ikke løses gjennom gatebruksplanen og må jobbes for gjennom 
andre prosesser. Planen kan imidlertid legge fysisk til rette for at bussen blir mer attraktiv ved å 
prioritere sentrale stoppesteder med god kvalitet og enkel overgang til andre transportformer. 
Planen påpeker viktigheten av god belysning, bedre tilrettelegging av holdeplasser og forslag om 
sanntidsskilt på alle holdeplasser. Universell utforming er et eget tema i planen, se kap. 7.2. 
  
 Det er sendt spørreundersøkelse til Halden VGS og gjort brukermedvirkning med Rødsberg 
ungdomsskole. Ungdomsrådet får planforslaget til høring ved offentlig ettersyn.  

 
 



Råd for personer med funksjonsnedsettelse, 22.08.22 
Påpeker at bruk av gatestein i gangbaner og overgangsfelt reduserer fremkommeligheten både for 

personer med funksjonsnedsettelser og alle andre med små eller smale hjul – barnevogner, 

sparkesykler, mm. Man kan likevel finne flotte løsninger i gatemiljøet, som f.eks. på Damhaugen.   

 

Kommentar: Planen stiller krav til trillevennlige dekker på fortau, i overgangsfelt, tilrettelagte 

krysningspunkter og naturlige gangsoner, se kapittel 7.3 om belegg og kap. 7.2 om universell 

utforming.   

 

Eldrerådet i Halden, 22.08.22 
Eldrerådet hadde kun kommentarer til planprogrammet.  
 
 

 

Halden kulturråd, 01.07.22 

Kulturrådets har sendt over tegninger for skulpturpark i kulturkvartalet som innspill til 
gatebruksplanen.   
 
Kommentar: Planforslaget er tatt inn i gatebruksplanen og det er foreslått å fjerne den parkeringen 
som er nødvendig for å gjennomføre tiltaket. I tillegg er det foreslått å bedre kontakten mot gågata 

ved å begrense parkering i Tordenskjoldgatas østre del og breddeutvide fortau, alternativt 
opparbeide gata som gatetun. 

 

Halden Næringsutvikling, 30.06.22 
Påpeker at det er viktig at Halden kommune prioriterer vekstfremmende investeringer i samferdsel 

og infrastruktur, og at næringslivet er opptatt av trafikksikkerhet og effektiv trafikkavvikling. 

 
Synes det er flott at det skal legges til rette for bred medvirkning og ber om at det legges opp til 

dialogmøter med næringslivet og handelsstanden.  
 

Prioriteringen av trafikantgrupper er en sentral del av arbeidet, og det er viktig at bedriftenes behov 
for transport i sentrum vektes høyere enn det forslaget til planprogram nå tilsynelatende legger 
opp til, for å ivareta viktig verdiskaping og omsetning.  

 

Støtter at planen skal behandle sentrale spørsmål knyttet til parkering og handel for å støtte opp 
om en aktiv og levende by. Mener dette er en viktig tematikk og at det må legges til grunn 
helårsanalyser av transportbehovet til sentrum og parkering. Støtter også at muligheten for å 
benytte gategrunn til virksomhet som servering eller handel behandles i planen.   

 

Ber om at Lokalforskriften for boligsoneparkering mot avgift i Halden kommune gjennomgås i 

arbeidet særlig med henblikk på å stryke følgende ordlyd i paragraf 2 «Det innvilges ikke 
parkeringskort til ansatte i virksomheten og ved kunders behov for parkering», for å gjøre det mulig 
å drive virksomhet i områder som omfattes av boligsoneparkering. Ber også om at planarbeidet 

gjennomgår kravet som stilles til egnet biloppstillingsplass i planbestemmelsene for 
kommuneplanens arealdel 2011-2023, med et blikk på endring.  
 
Minner om at Halden har mange spennende virksomheter som kan gi nyttige innspill 



når det gjelder framtidige utviklingstrender innen mobilitet.  

 
Kommentar: Det er foreslått parkeringsendringer, se kap. 6.10 i planen, som skal gjøre sentrum mer 
attraktivt. Nye boligsoner foreslås som kombinerte soner parkering og avgift.    

 

  

Banken Velforening, mottatt 14.06.22  
Velforeningen er glade for å bli tatt med på en viktig høringsrunde. Håper kommunen denne gang 

tar hensyn til deres synspunkter. Ber om å bli tatt med i det videre arbeidet med planen.  
 
Påpeker at det er uheldig at mye av biltrafikken til Tista senteret og Høvleriområdet tar snarveier 
gjennom sentrum og Banken boligområde. Spesielt er Repslagergata og Rødsbergs plass utsatt for 

denne typen trafikk.   

 
Det bor om lag 1500 på Banken og i umiddelbar nærhet. Mange er eldre med rullator/rullestol. 

Mange har skolevei gjennom området, og mange barn og unge benytter fritidstilbudene i området. 
Tett trafikk og lekende barn er ingen god kombinasjon.   

 

Konstaterer at biltrafikken har økt på Banken. Mener gaten fra rundkjøringen ved Tistasenteret inn 
til Rødsberg plass bør stenges for å redusere trafikkmengden. Gode eksempler som trekkes fram er 

stengingen av Damhauggata og Oskeliva for gjennom kjøring.  

 
Ønsker å sette fokus på Banken som et trygt bomiljø for alle generasjoner, hvilket betyr: 

• Stengning av gateløpet fra rundkjøringen ved Tistasenteret inn til Rødsbergs Plass og 

Repslagergata 

• Prioritering av myke trafikanter, hvorav mange bruker rullestol/rullator 

• Tryggere og bedre forhold for syklister, med merkede gang og sykkelløp som leder videre 

utenfor Banken-området 

• Følgende gater bør defineres som gatetun: Peder Ankersgate, Rødsberg Plass, Bakbanken, 
Nedre Bankegate, Øvre Bankegate, Lijlegata og Repslagergata fra krysset mot Karl 
Johansgate 

• Utbedring av fortau og gateløp på hele Banken 

• Bedre tilrettelegging for gående og syklende i gateløpet og i gangveien langs Bakbanken 
 
Ved graving for utbedring av vann- og kolakknettet på Rødsberg plass og i gatene på Banken ønsker 

velforeningen at gatene tilbakeføres med granitt gate- og kantstein som på Damhaugen og fortau 

med gå/trillevennlig dekke.  
 
Kommentar:  
Gatebruksplanen følger opp sentrumsplanens hovedgrep for gater, hvor Repslagergata er definert 

som en intern viktig sentrumsgate og holdes åpen mellom Tista senter og Rødsberg plass. Dette 

grepet ble gjort for at Banken-området skulle knyttes bedre til resten av sentrum. Sammen med 

tiltakene som er gjort i Oscars gate for å redusere farten er krysningene over Oscars gate og 
sammenhengen med resten av sentrum forbedret. Målinger viser at trafikkmengden er i ca 2000 ÅDT 

og gjennomsnittsfarten er 30 km/t ved Rødsberg plass. Gatebruksplanen foreslår tiltak for å redusere 
farten i Repslagergata og på Rødsberg plass. Foreløpige illustrasjoner og beskrivelser finnes i kapittel 

6.11.1 i planbeskrivelsen og i Notat Plasser og byrom. I forslaget åpnes Bakbanken mot Peder Ankers 
gate. Dette gir mulighet for utforming av en mer sammenhengende plassdannelse på Rødsberg plass.     

 



I gatebruksplanen foreslås Øvre og Nedre Bankegate som brosteinsgater med Halden-modell på 

fortau.  

 

Banken Velforening – skisseprosjekt av  24.06.24, Rødsberg plass og 
skolestadion 
Banken Vel har fått utarbeidet et skisseprosjekt som viser mulige løsninger for Rødsberg plass og 
skolestadion. Veien over Rødsberg plass foreslås stengt fra Rundkjøringen ved Tista senter eller 
å omgjøre den til gatetun for å forbedre trafikksikkerheten.  

Kommentar: Se kommentar over.   
 
 

Os velforening, 29.06.22 
Os velforening ønsker å bidra til gode bo- og oppvekstforhold for de rundt 500 som bor på Os. 

Ber om å bli tatt med videre i planarbeidet og andre prosesser som påvirker området. Setter særlig 
pris på at hovedmålet for planen er at det skal legges til rette for at flere skal velge å gå, sykle eller 

kjøre kollektivt. 

 
Påpeker at Os-området spiller en sentral rolle i trafikkavviklingen på nordsiden av Halden sentrum.    

Os har en særlig viktig rolle for barn. Det bor mange i området og nye Os skole med arena vil være 

et målpunkt for mange barn fra hele byen.  
 

Hastigheten i Gimleveien og Hannibal Sehesteds gate er for høy. Det er dårlig sikt ved Chr. Sindings 
plass og Lektor Adlers gate. Er positivet til reguleringsplanens endringsforslag på Chr. Sindings 

plass. Er bekymret for dårlig sikt, høy fart og dårlig merking av gangfelt ved Lektor Adlers gate og 

Løkkeveien.  

 
Påpeker også uklar fartsgrensesituasjon og mye gjennomkjøringstrafikk i høy fart, særlig i Jørgen 

Bjelkes gate. Ingen lademuligheter for de som parkerer i gatene.  

 

Trekker fram flere av delmålene for planen som viktige: Ønsker seg et nærmiljø hvor gatene 
fungerer som innbydende byrom (delmål b) framfor som gjennomfartsårer. Mener at en mer 
bymessig utforming av området (delmål a), vil øke trafikksikkerheten og trygghetsfølelsen for alle 

brukergrupper (delmål h). For å bedre framkommeligheten for de som går, sykler eller kjører 

kollektivt (delmål d), er det nødvendig å omprioritere trafikkarealet (delmål c). Dette må gjøres 
samtidig som historiske kvaliteter ivaretas (delmål f ). 
 
Ønsker en skolevei så trygg at selv de yngste føler det naturlig å gå og sykle.   

 

Understreker at målene i planen må følges opp av økonomiske prioriteringer og at målene må 

opprettholdes også når dette går på bekostning av framkommelighet for bilen. 
 
Forslag til endringer i eget nærområde:  

• Gangbrua over fylkesveien må på plass snarlig. Foreslår en midlertidig bru som gjør det 
mulig å vente på en permanent løsning.   



• Ønsker Gimleveien/Hannibal Sehested gate endret til en boligvennlig miljøgate. Redusere 

fartsgrensen til 30 km/t i alle fall opp til Georg Stangs gate. Må kombineres med 
fartsreduserende tiltak som smalere vei og innslag av grønne elementer.  

• Tryggere utforming av kryssinger av Gimleveien.   

• Kantsteinene må bearbeides for myke trafikanter, særlig ved gangfeltene.  

• Ønsker forbud mot gjennomkjøring, slik at ikke Jørgen Bjelkes gate brukes som snarvei. 

• Ønsker fartsreduserende tiltak i Jørgen Bjelkes gate.  

• Ønsker forslag til hvordan behovet for elbillading for beboere med gateparkering kan løses 

på en hensiktsmessig måte. 

 

 
 
Kommentar:  
Gangbrua er på plass. Gimleveien og Hannibal Sehesteds gate er gater som har mange funksjoner. De 

inngår både i prioritert sykkelveinett, er kollektivgater og viktige bilgater. I planforslaget foreslås 

farten redusert til 40 km/timen. Krysset Gimleveien/ Lektor Adelers gate er påpekt som kryss med 
behov for tiltak. Det planlegges for forbedring av krysset mellom Os allé og Gimleveien. Det er 
foreslått kombinert parkeringssone beboer- og avgift i Os-området. Det er ikke tatt stilling til behov 
for fartsdempende tiltak i Jørgen Bjelkes gate.  

 
 

Sørhalden og Eskeviken Vel, 30.06.22 
Etter flere år med store trafikale utfordringer i nærområdet er de svært glade for å bli tatt med på 

råd. En gatebruksplan bør kartlegge og vise hvordan prioriteringen av brukergruppene, bomiljøet 

og hensyn til verneverdig bebyggelse skal gjenspeiles i bruken av veinettet. 
 

Hensyn og utfordringer som bør ivaretas i Sørhalden/Eskeviken:  
Tilrettelegging for myke trafikanter - Svært viktig å komme i gang med planlagt etablering av sykkel 

og gangsti til Eskeviken. Gatenettet på Sørhalden fra Skippergata til Verven – smale fortau med 
uoversiktlige portrom, skaper farlige situasjoner. Bruk av elsparkesykler er stigende, og fortauene 
benyttes. Foreldre kjører barna på skolen fordi de opplever trafikksituasjonen som utrygg.  



Kommentar: Arbeid med reguleringsplan for bedre gang- og sykkelforbindelse til Eskeviken er stoppet 

pga. manglende økonomi til både planlegging og gjennomføring av tiltak. Dette arbeidet må ev. tas 
opp igjen senere.  
 

Det bør etableres et trygt krysningspunkt over Skippergata (opphøyet fartsdump med visuell 

tilpasset utforming). Kommentar: Det er vurdert etablering av et overgangsfelt eller tilrettelagt 
kryssing i området ved Tønne Huitfeldts plass, men da ÅDT (<500) og fart er lav, er dette ikke prioritert 
nå. Dette kan ev. tas opp til ny vurdering senere.   

 
Dårlig framkommelighet for rullestolbrukere. Sølvgata utpeker seg spesielt som svært lite 

fremkommelig for rullestolbrukere, rullatorer, barnevogner og sykler. Kommentar: Smale gateløp 
gir begrenset plass når det skal være både tilstrekkelig kjørebredde, gateparkering, fortausbredde og 
trapper ut på fortau. Ev. tiltak bør likevel vurderes.  

  

Høy fart – Velforeningen opplever at mange holder en langt høyere fart enn fartsgrensen som er 30 

km/t. Farten må ned fordi den utgjør en fare, folk synes det er utrygt og utrivelig – spesielt mht. 
barna som bor der, fører til rystelser i gamle hus og gir svært mye støy.  
Foreslår følgende tiltak: farthumper, fotobokser el.l.. God og tydelig skilting, kan fartsgrensen settes 
til 20 km/t? Kommentar: Det er ikke tillatt med skilting av fartsgrense 20 km/t på offentlig vei.   

 
Støy og trivsel – Økt trafikk og høy fart på de brosteinsbelagte gatene utgjør svært mye støy, både 

ute og inne, for de som bor tett på gateløpene. Lav fart vil utgjøre en stor forskjell.  
 

Veidekke og vedlikehold – Noe bør gjøres for å utbedre de store ujevnhetene i veidekket for å 
minske støy og rystelser i de gamle verneverdige husene. Foreslår følgende tiltak: brosteinen bør 

settes på nytt av fagkyndige, muligens er «Knott» bedre enn dagens brostein. Kommentar: Gatestein 
bør settes på nytt. Jevnere dekke kan imidlertid medføre økt fart, så ev. fartsdempende tiltak kan 
vurderes dersom det viser seg at farten på trafikken øker. 

 

Tungtrafikk og busser – tungtrafikk/anleggstrafikk i området bør reduseres pga. rystelser i husene. 
Problematisk at skolebussene kjører svært fort gjennom området.  

Foreslår følgende tiltak: Bestemmelser og skilting for tonn og akseltrykk, mindre busser, 

fartshumper. Kommentar: Fartshumper er ikke anbefalt tiltak i kollektivtraséer. Størrelse på bussene 
styres av Østfold trafikk.  
 

Trafikkvekst – grunnet allerede sprengt trafikkapasitet i området bør all ytterligere trafikkvekst 
unngås. Ved utbygging/omregulering/bruksendring må trafikkbelastningen vurderes. Kommentar: 

Dette er utenfor det gatebruksplanen styrer, men kommuneplanens arealdel åpner ikke for ytterligere 
utbyggingsområder ut over det som har vært avklart siden kommuneplanen av 2011.  
 

Et verneverdig område – Skal kommunens sentrumsplan følges opp mht. verneverdige områder og 

ivareta disse bør man nå ta tak i de trafikale utfordringene. Slitasje og rystelser i de gamle husene 

blir stadig større pga. økende trafikk og dårlig vedlikehold av veidekket.  
 
En attraksjon for byen- Sørhalden er unik med sin historie og beliggenhet. Dette er et område som 

har et langt større potensiale mht. attraksjoner, historiske opplevelser og turistbesøk. Halden bør 
se på Sørhalden som et satsningsområde og tilrettelegge for at det vil være hyggelig for besøkende 
å ta turen gjennom gatene. Viser til et eksempel fra Trondheim som kanskje også kunne kledt 
Sørhaldens gater: brede fine fortau og velholdt gateløp med steinheller langs sidene. 



Kommentar: Halden-modellen eller bedre er valgt som standard løsning. Dette kan inkludere 

steinheller på fortau, men en slik løsning har sannsynligvis hatt en noe begrenset utbredelse historisk. 
 
Er opptatt av at det skapes gode og sunne bomiljø for dem som bor i sentrum. Blir gjerne med på 

møter og befaringer for å bidra med kunnskap og innsikt i sitt nærområde.  

 
 

  



Oppsummering etter møter med: 
Elevrådet på Rødsberg ungdomsskole 27.03.23 
Valgfagklasse Demokrati i praksis, Rødsberg ungdomsskole 22.03.23 
 

Bakgrunn 
Halden kommune er i gang med utarbeidelse av Plan for gatenett og gatebruk i Halden sentrum.   

I tråd med vedtatt planprogram ønsker vi å invitere barn og unge i planområdet til å fortelle 
hvordan de opplever det å bevege seg i sentrum, hva som er bra, hva de vil ha mer av og hva som 

ikke er så bra.  
 

Deltakere  

Tilbakemeldingene fra begge møtene oppsummeres her samlet.  

 
Det var 9 elever til stede i valgfagklassen. Av disse hadde 5 bakgrunn fra Gimle barneskole og 4 
elever hadde gått på Os. De fleste av elevene som var til stede går i 10. klasse. 

I møtet med elevrådet var det 16 stk. til stede.  Av disse hadde 8 bakgrunn fra Gimle, 4 fra Os og 4 

fra Berg barneskoler. De fleste går i 8.de og 9.de klasse.  
 

Elevenes reisevaner  
 

Skolereiser (vanligvis er mer enn 50% av turene) Valgfagklasse  

(9 elever til stede) 

Elevråd  

(16 elever til stede) 

Går du vanligvis til skolen?  6 8 

Sykler du vanligvis til skolen? 0 0  

Kjører du vanligvis el-sparkesykkel til skolen? 0 0 

Kjører du vanligvis skolebuss til skolen? 0 3 

Kjører du vanligvis buss til skolen? 0 4 

Blir du vanligvis kjørt til skolen? 1-2 2(-5) 

Annet  Moped: 1 
Tog : 1 

0 
0 

Reiser til aktiviteter på fritid    

Går du vanligvis til fritidsaktiviteter? 3 -4 3 

Sykler du vanligvis til fritidsaktiviteter? 0 0 

Kjører du vanligvis el-sparkesykkel 

fritidsaktiviteter? 

0 0 

Kjører du vanligvis buss til fritidsaktiviteter? 1 stk. litt  3 

Blir du vanligvis kjørt til fritidsaktiviteter? 5-6 7-10 

 

Hva skal til for at du endrer reisemiddel?  

• Tror det er vanskelig å få folk til å endre reisemåte. Det er bratt med tunge bakker i Halden. 

• Økonomi har en betydning. Tok mer buss da det «ble praktisert som gratis» under 

pandemien.  

• Det er vanskelig å finne informasjon om rutetider for bussene på nettet.  

• Savner sanntidsskilt for når bussene kommer.   



 

Snarveier som benyttes 

Gangvei gjennom Os gravlund, sti over Micheletfjellet, gjennom storsenteret, sti gjennom 

Schultzedalen.   

 

Skumle/farlige steder  

• Biler er lite oppmerksomme ved overgangsfeltet i Gimleveien ved Lektor Adlers gate.  

• Burde vært overgangsfelt over Stadionbakken (Fridtjof Nansens gate) ved Rødsveien 

• Burde vært overgangsfelt over Vognmakergata mellom p-plassen bak St. Josephs Hospital 

og parkeringsplassen ved Rema 1000.   

• Skummelt utenfor puber i Jernbanegata og Svenskegata pga. berusede folk. 

• Savner gatelys f.eks. gjennom Os gravlund, opp mot Eklund fra Atomveien 

• Savner rekkverk noen steder langs Tista  

• Sett gjerne opp lys i Schulzedalen langs turveien, særlig krysning mellom Gimleveien og 

Dyrendal medisinske senter. 

• Det er dårlig sikt ved flere av krysningspunktene/fotgjengerovergangene i Walkers gt. ved 

Tistasenteret 

• Ønsker flere krysningspunkt/fotgjengeroverganger i Walkers gt. ved Høvleriet 

• Krysset Busterudgata/Busterudkleiva/Marcus Thranes gate må bli bedre for gående og 

syklende    

 

Andre innspill 

• Savner gangbrua over Haakon VIIs vei 

• Ønsker seg gangbru over Tista fra jernbanestasjonen mot Tista senter/Fisketorget 

• Storgata på sydsiden – forvirrende med biler der. Oppfattes som gågate.  

• Mer farger i sentrum 

• Lekeapparatene i Busterudparken trenger en opp-shining, gummidekket likeså. 

• Viktig med tyverisikker sykkelparkering. Mange sykler stjeles selv om de er låst fast til stativ.  

• Bussen burde vært billigere og det bør være et bedre tilbud/hyppigere avganger. Savner 

buss/bedre tilbud til f.eks. Asak, Remmen og Sponvika/Svinesund. Badebuss til Kruseter 

om sommeren. 

• Ønsker å gå mer ut i byen i storefri. Det får de ikke lov til nå.  

• Savner at det “skjer” noe for ungdom i byen, synes det er lite å gjøre. Arrangementet som 

ble gjennomført på Rødsberg når “ny” skolegård ble åpnet var supert: ønsker mer av det.  

• Muligheter for å kunne søke seg jobber. Det er ikke så mange som tar inn ungdom, er ofte 18 

års grense.  

• Det bør være åpent på stadion slik at det er mulig for alle å benytte løpebanene utenom 

organisert trening. 

• Flere sitteplasser på promenaden på Langbrygga 

• Speil og/eller lysregulering i undergangen ved Høljen 

• Viktig med ryddige gater – få vekk søppel! 

• Basketballbane, sandvolleyballbane e.l. i stedet for fotballbane på plassen mellom Walkers 

gt. og Peder Ankers gt. 



• Badestrand på Tyska eller Hollenderen 

• Det lukter kloakk ved undergangen ved driftsbanegården 

• Gatelys i Asakveien ved Åkerholmen barnehage     

 

Kommentarer til skolegården på Rødsberg 
Ønsker mer å gjøre i skolegården. Banene er alltid opptatt. Større fotballbaner.   
Ønsker flere benker i sola, kanskje en gressplen.  Blomster.  

 

Kartnotater 
 

 

 

 



 

 



 

 



Halden videregående skole, april 2023 – spørreundersøkelse 
I forbindelse med HVGS’ bærekraftsuke, uke 16 i 2023, ble det gjennomført en digital 

spørreundersøkelse blant skolens elever. I utgangspunktet var det elever i 1. og 3. klasse som 
skulle være deltakere, men for å få opp svarprosenten ble det åpnet også for elever i 2. klasse. 
Undersøkelsen var åpen i uke 16, 17 og 18. Det kom inn i overkant av 160 svar.  
 

Klassene fikk en introduksjon til arbeidet med plan for gatenett og gatebruk ved en kort 
powerpointpresentasjon med talking head, før de svarte. Der ble det forklart hva en plan for 
gatenett og gatebruk er, hvorfor planen lages nå, mål og hensikt med planarbeidet og hva vi vil ha 
innspill på.  
 

Spørsmålene som ble stilt omhandlet:  
• Reisemåter  
• Hva skal til for at dere evt. endrer måte å reise på – til et grønnere alternativ?  

• Snarveier - hvilke brukes – hvor mangler det snarveier?  

• Hvor oppleves det å være farlig, skummelt eller trafikkfarlig?  
• Hva er bra med Halden sentrum? 

• Hva vil dere ha mer av? 
• Hva fungerer dårlig - Hva vil dere ha gjort noe med?  

 

Svarene finnes i vedlagte rapport. Noen oppsummeringer følger under.  

 
Ca. 40 % av de som svarte var under 18 år og ca. 60 % over 18 år.  

 

 
 

Reisemiddelfordelingen til aktiviteter i fritiden følger det samme mønsteret som for skolereiser, 
men noen flere kjører bil selv og noen færre tar bussen enn til skolen.  

 

 
 



På spørsmålet «Om du fikk velge fritt – hvor ville du hatt en snarvei? (hvor savner du en 

snarvei)» påpekte flere at de savner gangbrua fra Os over mot Busterudgata. Flere ønsker også en 
bro over Tista bak/nær Tista senter. Enklere adkomst fra Tistedal til byen for gående/syklende og 
med moped ble også nevnt. Andre ting som ble nevnt var f.eks.: Bondebakken trenger litt 

restaurering, snarvei fra øverst i Knardal til Eskeviken, raskere snarvei fra Risum til byen og 

elektrisk rulletrapp opp til festningen.       
 
På spørsmålet om «Hvilke steder opplever du som skumle eller lite trafikksikre?» ble stedene 
listet opp nedenfor nevnt. I dette spørsmålet er det ikke skilt på om de som svarte var kjørende 
eller myke trafikanter.  
 

Innenfor sentrumsplanen/sentrumsområdet Utenfor sentrumsplanen/sentrumsområdet 
• Fotgjengerfeltet mellom Salen og 

Garvergata 

• Overgangsfeltene mellom Coop Extra og 

Porsnes 

• Rundkjøringa ved Porsnes burde bli gjort 

noe med. Lyskryss er et alternativ. 

• Boligområdet rundt Porsnes kan føles 

trange når 2 biler møtes. 

• Veien fra Saugbrugs mellom nye og gamle 

bygget på Porsnes, hvor lastebiler kommer 

i høy hastighet. 

• Undergangen ved Høljen  

• Veien over bybrua mot Brygga burde vært 

forkjørsregulert, nå må alle vike for alle 

ved på Ohmes plass.  

• Elvegata 

• Lyskrysset i byen 

• Ved torget 

• Krysset og veien ved politistasjonen 

• Krysset mellom Olav Vs gate og Johan 

Stangs plass. 

• Under bybrua 

• Fotgjengerfelt bak trafo ved Tista senter 

• Savner bedre gangvei fra Tista senter til 

Spenst 

• Mangler overgangsfelt mellom skate-

parken og ballbingen på Rødsberg plass 

• Rundkjøringen ved Stadionbakken. 

• Busterudgata mellom Busterudgata 31 og 

Marcus Nilsens gate 

• Veien ved Rødsberg ned mot Tista senter 

(Oscars gate eller Karl Johans gate?) 

• Bussene kommer i stor fart ved parken 

• Mangler overgangsfelt over 

Vognmakergata mellom Rema 100 og p-

plassen v. St. Joseph.  

• Havna 

• Mange stopper ikke for fotgjengere i 

overgangsfeltet i Gimleveien mellom 

Hoffgårdløkkeveien og Gimleveien.  
 

Nær sentrumsområdet 

• Savner overgangsfelt i Dyrendalsveien 

• Bondebakken 

• Veien gjennom Fosseløkka 

• Tistedalsveien 

• Utkjørsel inn eller ut fra Solliveien, behøver 

nytt speil som er større og bedre plassert. 

Ingen overgangsfelt for å komme over på 

andre siden av veien, utrygt med tanke på 

den skarpe svingen 

• Krysset mellom Ulvåsveien og Stigveien 

• Eskeviken, lite oversiktlig. 

• Krysset ved Tex-Pizza'n ut til 

Svinesundsveien/Rødsveien. 

• Krysset Hovsveien, Ekeveien, Knardalsveien  

 

 

Mer perifert - Tistedal, Brødløs mm.  

• Rema 1000 på Brødløs 

• Mangler lys og fortau fra Åkerholmen 

barnehage opp til  Asakåsen.  

• Nordre inngang til Hjortsberg skole fra 

Stenliveien trenger et speil ved krysset.  

• Krysset mellom Georg Feydts gate (fv. 103) 

og Aremarkveien (fv. 21) i Tistedal sentrum 

• Ved Svinesundsparken  

• Rokkeveien og veien inn til Ystehede – er 60, 

nesten alle kjører i 120 og over.  

• Starten av 50-sona ved Brødløs hvor det ikke 

er gangvei  

• Bakken ned til Tistedalshallen 

• Sørlifeltet – ca. v. Jensen og Scheele.  

• Prestebakke svingen ved hotellet 

• Krysset ved Dyrendalsbakken og videre mot 

Svinesund – veldig vanskelig kryss  i 

rushtrafikken, gjerne legg en rundkjøring 

eller lyskryss umiddelbart. 

 

Generell kommentar:  Fotgjengerfelt ved 

rundkjøringer burde vært trukket lenger fra 

rundkjøringene for å gjøre det lettere å se for de som 

kjører og tryggere for fotgjengerne.   



 
 

Ting som ble nevnt som bra med uteområde i Halden sentrum var bl.a.: 
Koselig, hyggelig, sentrale, trygt, praktisk, lett å komme fram, ryddig, litt liv, grønt og blomster, 
trær, bevart gamle bygninger, utsikten, sittesteder, naturen og stillhet, bra fortau, benker, mange 

gater så man kan gå snarveier, mye overgangsfelt og fint med lekeapparater for barn.     
 
Steder som ble nevnt spesielt var: Gågata, Busterudparken, torget, Skofabrikken, Tista senter, 
Brygga og bryggepromenaden, festningen, skog, Rød Herregård, uterestauranter, is på Grotten, 

treningsparken og kunstgressbane, Domino. 

 
På spørsmålet «Hva vil du ha mer av i Halden sentrum» (nevn maks tre ting) kom følgende 
kommentarer på ting som anses relevante mht. gatebruksplanens tema: 

• Parker, blomster, trær, fontener og statuer, drikkefontener, løpeområder, toaletter, natur, 

badesteder, benker og sitteplasser, sitteplasser med tak, ladebenker/ladesteder, 

søppelkasser, sitteplasser og parkeringsplasser på torget og Porsnes (for elever), 

lekeplasser, flere aktivitetsbaner. f eks fotballbaner. Flere private stier/gangfelt hvor man 
kan gå mer privat i naturen og ikke rett ved veien. Flere overgangsfelt.  

 

• Sparkesykkel/sykkelutleie med mange drop-off punkter, mer teknologi.  
 

• Billigere buss, bedre busstider, hyppigere avganger f.eks. til Rakkestad, Fredrikstad og 
Enningdalen, buss ved Bratner.  

 

• Mindre biler.  
 

• Mer parkering, flere gratis parkeringsplasser, parkeringer ved Porsnes, åpne 
parkeringsplasser for at folk med bil kan møtes, moped parkeringer (bedre merket opp) 

 

• Bedre veier, flere store veier, mer vikepliktskilt der hvor det skal være vikepliktsoner, ikke 
ha overgangsfelt der det ikke er nødvendig. Flere gater slik som Damhauggata, 

handicapvennlige veier (det finnes flate steinplater/fliser som også er fine, det må ikke 

være ruglete brostein). Bedre renhold av veiene. Flere bruer, bro over Tista nærmere 

Tistasenteret.  
 

 
På spørsmålet om «Hva fungerer dårlig når du beveger deg rundt eller oppholder deg i 

sentrum, eller når du reiser dit? Hva vil du ha gjort noe med?» kom det mange innspill mht. 
bedring av busstilbudet. Dette gjelder både hyppigere avganger, flere ruter og billigere eller gratis 
buss. Det ble også nevnt at noen busser blir for fulle og at der er vanskelig å ta buss fra Fiskebrygga 
fordi bussene ikke bytter skilt før de er i parken.      
 

Ellers ble det påpekt at det er mye trafikk/kø til tider, f.eks. i rundkjøringa ved Porsnes hver 
morgen.  Andre ting som ble nevnt var bl.a. at «bilene er altfor hissige», noen kjører fort og feil.  

I tillegg ble behov for bedre asfalt, bredere veier og bedre og billigere parkeringstilbud påpekt. 
Andre kommentarer var f.eks. ønske om ny bro nærmere Tista senter, flere enklere ruter å gå, 

bedre sikkerhet, flere rundkjøringer, leiemulighet for elsparkesykkel og ønske om «mer bærekraftig 
transport f.eks. elsykler (for billig pris)».  

 



Som andre innspill til planarbeidet ble det nevnt at hvis ting ser penere ut er det hyggeligere å 

benytte seg av dem f.eks. gater og bygninger osv. Det kom også råd om å ikke gjøre alt for mye 
gravearbeid samtidig, skru opp tempoet, rydde opp og bli ferdige.  Andre innspill var bl.a. å ikke 
fjerne parkeringen på torget og legge til rette for mer biltrafikk med bredere veier, gjerne mange 

nye parkeringsplasser for bil, flere rundkjøringer eller trafikklys. Et annet forslag var å lage en vei 

langs kysten mellom Nexans og Rød Herregård langs jernbanen. I tillegg be det påpekt at det 
trengs mer oppmerksomhet rundt miljø og søppel og at det er altfor mye søppel og plast på 
bakken overalt i Halden.  
 

  



Oppsummering etter møter med politiet 27.10.22 og 07.12.22 
- Det ønskes en tydelig merking og skilting av parkering forbudt fra Kongens Brygge ned til 

Absolut Bar. 
- Ved Brygga kultursal bør busser ha et sted å stoppe.  
- Smalt fortau/farlig utgang ved utesteder i Tollbugata  
- Innkjøring forbudt på torget mellom 23-04 fredag og lørdag.  

- Dersom det skal være uteserveringer ved stasjonen i Blokkhusgata ønskes enveiskjøring.  
- Busterudparken er dårlig opplyst.  
- Flere fotgjengeroverganger merkes bedre, ikke bare med hvite striper i asfalt, men også 

med det klassiske blå skiltet.  
- Legges til rette for god trafikkavvikling i kryssene fra Dyrendalsveien og ned mot Vaterland 

bru, ev. med lyskryss eller rundkjøringer. 
- Vikeplikt for trafikk som kommer ut fra Adelgata og skal inn i Olav Vs gate 
- Bedre trafikkavvikling i krysset Olav Vs gate/Elvegata. 
- Sikre bedre trafikkavvikling i kryss rv.118 og Svinesundsveien ved Hellekleiva. 

- Sikre bedre trafikkavvikling i kryss Isebakkeveien/Svinesundsveien. 
 

 

Møte med ambulansetjenesten, dato 24.10.22  
Generelt lite utfordringer fra dere side, men fartshumper og brostein er ikke så morsomt. Særlig 
ikke på lengre strekninger. F.eks. så har Skippergata flere legekontorer som gir kjøreturer. Naturlig 
nok verst for de som er bak i bilen. 

Parkeringsforholdene er ok, men det er enkelte utfordringer med fremkommelighet ved større 
arrangementer i byen. Parkeringen ved Helsehuset/Kjærlighetsstien er krevende. 

Viktig med helikopterlandingsplass. 

Kjører i hovedsak riks-/fylkesveiene ved utrykning. Rute er avhengig av hvor de skal. Det kan også 
variere fra sjåfør til sjåfør om hvilken rute de velger. Noen kjører også over Grønland/Høljen i 
stedet for bybrua når de skal sørover. 

Kan være noen utfordringer med graving/stengte veier, men får stort sett beskjed via AMK(?) slik 
at de kan forberede seg. GPS-kart i bilene viser også til en viss grad stengte veier. Viktig å kunne 
forberede seg/planlegge for alternative ruter når det blir stengt. 

 

 

Oppsummering etter møte med Brannvesenet, dato 24.10.22 
Kjører i hovedsak riks- og fylkesveier ved utrykning, men kan kjøre Stadionbakken – Walkers gate 
eller over Mølen hvis de skal på sydsiden/Knardal/retning Hov. 

Fartshumper er ikke så bra, resulterer i mye gass og brems, eller ødelagte dempere på bilene. 
Brostein er ikke noe stort problem. 

Feilparkeringer (som stenger veier eller gjør at brannbilene ikke klarer svinger) kan gi utfordringer, 
men generelt lite problem. I verste fall «brøyter» de seg frem.   



Viktig med varsling av stengte veier/gravearbeider. Det holder ikke å måtte lese om det i avisa. 

Brannkummmer vs. hydranter: Langbrygga-/stasjonsområdet har i hovedsak brannkummer, men 
disse står ofte under vann ved høy vannstand og da er de lite tilgjengelige for å kunne koble seg 
til, ev. må de tømmes først. Ved videre planlegging i dette området må det være tilgjengelig 
slukkevann! Kan være tilsvarende utfordringer også for andre områder. 

Helikopterlandingsplasser: Saugbrugs, stadion og skolestadion. Nye helikopter som overtar 
etter Seaking «blåser»/gir mer vind enn de gamle helikopterne. Dette bør det tas høyde for i 
planleggingen.  

Ellers: https://www.halden.kommune.no/_f/p1/ib86bb2d5-9813-4a68-af19-
4a00cf1a3932/tilrettelegging-for-rednings-og-slokkemannskap-halden-brannvesen.pdf 

Så lenge busser og renovasjonsbiler kommer frem, så kommer også brannbilene frem. Følges 
kommunens veinormal og krav til veibredde (lik eller større enn 3,5 m) så kommer brannbilene 
frem. Kan være noen utfordringer med skarpe svinger, men stigebilen har mulighet til å svinge 
med bakhjulene så svingradiusen på denne er relativt liten og betydelig bedre enn for busser. Det 
kan ev. være den delen av stigen som stikker frem foran bilen som kan bli en utfordring. Ellers så 
er det faktisk dårligere svingradius på enkelte av de andre brannbilene enn det er på stigebilen.  

 

 

Innspill fra drosjenæringen ved Halden taxi as, 15.11.23 
Det er generelt svært viktig for drosjene (og kundene) at de er der hvor kundene er. Det er viktig for 
at taxi blir sett på som en del av kollektivtransporten i Halden. Alle gater/veier som er åpen for buss, 
bør også være åpne for taxi. 
 
TORGET er en viktig holdeplass, og historisk har drosjene i Halden stått der siden starten på 
1900 tallet. Utfordringen er at hver gang noe skal skje på torget, blir torget stengt og de mister 
holdeplassen. Næringen er glade for at det skjer mye i Halden, men opplever informasjon som 
mangelfull. 
 
Ønsker å stå der de står nå (der det er oppmerket som mopedparkering nå). Men ber om at det  
vurderes om det er mulig å flytte noe på blomsterkassene, og åpne for utkjøring for taxi ved 
blomsterkassene. Det vil gjøre at de kan stå i to rekker, med fronten mot vannet, og kan kjøre ut den 
veien når de får tur. Da slipper de å kjøre gjennom torget, der det ofte er mye mennesker. 
Kommentar: Dette må tas gjennom torg-prosjektet, men er ikke løst i detalj ennå. Mulige alternativer 
til dagens plassering kan være å flytte taxi-plassene til Peder Colbjørnsens gate ved innkjøringen til 
torget (til plasser som i dag er reservert for politiet) eller til utkjøring fra torget ved østre side av 
basarbygningen. 
 
BIKKJETORGET er en viktig holdeplass, ber om at den merkes igjen. Ønsker en benk for de som 
venter. Bidrar gjerne til det, men regner med at kommunen har 
noen tanker om utseende. 
Kommentar: Taxiplassen her videreføres. Området må sees i sammenheng med bussholdeplassen og 
benker, belysning og andre tiltak for å bedre trygghet og trivsel i området skal vurderes.     
 
Tidligere holdeplasser ved OS KIRKEGÅRD, SVENSEKGATA og HALDEN ARBEIDERSAMFUNN er det ikke 
lenger behov for.   

https://www.halden.kommune.no/_f/p1/ib86bb2d5-9813-4a68-af19-4a00cf1a3932/tilrettelegging-for-rednings-og-slokkemannskap-halden-brannvesen.pdf
https://www.halden.kommune.no/_f/p1/ib86bb2d5-9813-4a68-af19-4a00cf1a3932/tilrettelegging-for-rednings-og-slokkemannskap-halden-brannvesen.pdf


 
TISTASENTER: Har to holdeplasser der, etter avtale med Tistasenter.  
 
Fremtidig sentrum: 
Når det planlegges å utbygge jernbanetomta, Tyska, Hollenderen osv. er det viktig at taxi 
er med i planene. Halden taxi påpeker at de er kjent med at man planlegger bilfrie områder, men 
mennesker har behov for transport med taxi allikevel. Eldre og uføre trenger å bli kjørt til døra mange 
ganger. Det må beregnes plass til rullestolbil. Halden Taxi deltar gjerne i en slik planlegging. 
 
Utenfor sentrum: 
På Remmen har Halden taxi avtale med høyskolen, og det fungerer bra. 
Ønsker en plass ved Coop på Brødløs og ved Kiwi på Risum. Vil beholde holdeplassen ved sykehuset. 
Har i alle år hatt holdeplass ved brua i Tistedal, men Taximerket er nå borte. 
 
 
 

Oppsummering fra møte med Østfold kollektivtrafikk ØKT, 26.10.2022 
Til stede: Børre Johnsen – ØKT, Maiken Balder og Jan Erik Hansen Halden kommune  

- ØKT har avganger hver 30ende minutt i Halden 
- Ønsker kommunen at avgangene skal gå hvert 15ende minutt, så er det mulig å få til, 

men det vil koste kommunen 70 millioner 
- Det går en buss (melkeruta) kl. 07.00 mandag- fredag som tar den store runden 
- Dagens utfordringer: 

o De rekker ikke å kjøre alle bussene innom jernbanestasjonen slik bussrutene går i 
dag 

o De kommer ikke raskt nok ut i de mest trafikkert kryssene 
o De nye bussene (bybusser) som skulle vært tatt i bruk fra juni 2022 er fortsatt ikke 

på plass, de nye bussene er tilpasset kjøringen med raske tekniske løsninger på 
dører og enklere på – og avstigninger (skal komme i november) 

o Noen av bussrutene er lagt om grunnet graving av vann/avløp og det vil foregå 
over noen år i sentrum av Halden 

Dagens bussruter i sentrum: 



 

 
Kommentar: Det har skjedd flere endringer i busstilbudet etter dette møtet, bl.a. som følge av 
innsparinger i ØKT og gravearbeider i og utenfor sentrumsområdet. Se eget notat om 
kollektivtransport for beskrivelser, vurderinger og konklusjoner. 
 
 

Oppsummering etter: Workshop med opplevelses- og 
handelsnæringen i samarbeid med Halden Næringsutvikling, 28.11.22 
 
HVA ER VIKTIG FOR DIN VIRKSOMHET?  

• Gode parkeringsmuligheter og kort avstand mellom parkering og virksomheten slik at folk 
benytter seg av virksomhetene i byen.  

• At det skal være enkelt å komme seg til butikker, hotell osv. – tilgjengeligheten må være 
god og det må være lett å få adkomsten til virksomhetene.  

• Man skal følge seg trygg og sikker i trafikken utenfor.  
• At vi befinner oss i et hyggelig bymiljø 
• At det er enkelt for besøkende å komme seg rundt i byen 
• At vareleveringen går smidig og at det er lett å frakte varer til butikk og hoteller.  
• At besøkende finner en naturlig vei inn til sentrum, blant annet gjennom bedre skilting.  
• At det holdes lav hastighet i bygatene 
• Binde byen sammen – et naturlig bevegelsesmønster, en rød tråd 
• At ikke torget er stengt over lengre tid ved utbedring – ref. stengingen av Borgergata 
• At det er god infrastruktur, og at veiene er kjørbare og godt dimensjonert 



• At sentrum ser pent og innbydende ut, samtidig som det er funksjonelt for 
virksomhetene.  

• At det tilrettelegges for en innkjøring fra nord og at Storgata omgjøres til en miljøgate 

 

HVA LIKER DERE BEST MED HALDEN SENTRUM 

• At byen er liten og kompakt 
• At det er mange vakre og intime steder, slik som parken og havna 
• At det er parkering på torget og Sydsiden 
• At det er tilrettelagt for fleksibilitet for uteområdene ift. uteservering for restauranter (kan 

man gjøre dette enda mer tydelig?)  
• Kommunen er flink til å pynte byen 
• Det er fin beplantning  
• Gangbrua sikrer tilgjengelighet for flere områder.  
• Det er gode parkeringsmuligheter på sydsiden, Thon hotell: halvparten av gjestene 

parkerer på torget over natten 
• Lett å komme til 
• Bryggepromenaden 
• Fin belysning på basarene 
• Et fint gatemiljø – hyggelig å bevege seg rundt i byen 
• Korte avstander mellom syd og nord 
• Lett tilgjengelighet for båt og bil 
• Vakkert med brostein 
• Benker og sitteplasser i sentrum / gågata – «folk trekker folk»  
• Havneområdet 
• Jernbanen er et pluss og bør utnyttes ved å gjøre området mer tilgjengelig (for eksempel 

gjennom ny gangbro til Tista Senter).  
• Bakkene omkring byen gir en lun stemning – kan man utnytte disse mer bevist mtp. 

belysning?  

 

HVA VIL DERE HA MER AV 

• Flere mennesker i byen 
• Mer beplanting og grønt 
• Flere tellere som viser hvor mange som beveger seg i bybildet.  
• Skille mellom korttids og langtids-parkering   
• Belysning  
• Tydeligere skilting i byen og til byen  
• Skilting ved innfarten til Halden 
• Kollektivtrafikk fra og til HIØ – knytte høyskolen og sentrum sammen 
• Plan for Bygulvet i sentrum 
• QR – koder på bygninger, butikker – hvor butikker, attraksjoner, bibliotek, restauranter og 

kulturkvartalet er – tid det tar å komme seg dit 
• Gratis parkering i perioder, f.eks. 2 timer fra kl. …. til kl….. 
• Tellere i byen 



• Innføre flere Miljøgater med trafikk 
• Mer trafikkflyt fra nord til syd 
• Bedre kollektivtilbud 
• Mer vedlikehold av bygg og beplanting 
• Gangbru fra Tistasenter til stasjonen 
• Flere nisjebutikker og småbutikker 
• Flere sykkelstier 
• Bysykler og sparkesykler 
• Flere miljøgater med parkering  
• Oppmerking i veibanen / skilting 
• Enhetlig lys i byen 
• Lys på bygninger 
• For ansatte i servering etc. – ha steder de kan parkere over natt etc., korttids- og 

langtidsparkering 
• Smale gater med parkering - kjører saktere. Ref Fredrikstad 

 
Kommentar: Innspillene er forsøkt innarbeidet i planforslaget der det vurderes som 
hensiktsmessig og/eller mulig. Storgata på nordsiden beholdes som gågate av hensyn til gående 
og syklende og til byliv og attraktivitet. 
 

 

Andre innspill  

Arve Sigmundstad, 31.03.23 
1. Sentrum nord burde i så stor grad som mulig stenges for gjennomgående 
trafikk, selv om det åpenbart må være tillatt med kjøring til eiendommene og 
næringsvirksomhet i sentrum. Trafikken bør søkes ledet gjennom noen 
hovedferdselsårer gjennom byen, som bidrar til at trafikkmønsteret blir så enkelt 
som mulig – og samtidig så skånsomt som mulig for byens sentrum og beboere. 
Kommentar: Planforslaget følger sentrumsplanens klassifiseringer av hovedveisystem.  
 
2. I dag ledes sentrumstrafikken gjennom Nils Ankers gate, Busterudgata, bort 
gjennom Jacob Stuartsgate, ned Hagegata – før man kommer ut på fylkesvei 220. 
Mener det vil være mer hensiktsmessig å la denne trafikken gå videre opp Busterudgata til 
Vognmakergata, og derfra ned på fylkesvei 220. På denne måten vil man lede støyende trafikk 
bort fra området rundt Busterudparken og boligområder i sentrum, samtidig som dette ville lette 
trafikkavviklingen i området. 
Kommentar: Det har vært diskutert å stenge for vanlig biltrafikk fra Nils Ankers gate til 
Bikkjetorget. Det er imidlertid konkludert med at det kan være ønskelig med en kjøremulighet fra 
vest mot øst i denne delen av byen. Siden trafikkmengden er lav, anses fordelen ved å ha den 
åpen større enn ulempene ved å stenge.   
 
3. De åpne plassene i området utenfor Storsenteret og Bikkjetorget gjøres om til 
åpne plasser med tilgang og parkeringsmuligheter for myke trafikanter. Her kan 
det også i vår og sommerhalvåret vurderes tillatelser for uteservering etter modell 
fra italienske piazza'er. Fremdeles med mulighet for kjøring til eiendommene og for 
næringsvirksomhet. 



Kommentar: Dette området er i reguleringsplanen for Os skole og idrettsanlegg satt av til torg 
«med den hensikt å tydelig prioritere gående og syklende trafikanter. Arealene skal tilrettelegges 
som oppholdssted/møteplasser». Det tillates «bevertning og uteserveringer, midlertidige 
utendørs arrangement og midlertidig handelsvirksomhet». Imidlertid åpnes det også for 
«biltrafikk på myke trafikanters premisser».   

4. Busstoppet ved Bikkjetorget flyttes til den gamle Esso-tomten. Busstoppet 
flyttes på denne måten ut av en trafikkert gate – og inn på en egnet og dedikert 
bussholdeplass. 
Kommentar: Bussholdeplassen er innarbeidet, har sentral plassering og gir aktivitet i området. 
Det ønskes derfor behold på samme sted som før.  
 
5. Trafikken til kino, bibliotek, familiens hus m.v. i det gamle Storsenteret bør i så 
stor grad som mulig ledes inn parkeringshuset i Garvergata 6 (eventuelt 
parkeringsplassen i krysset Fylkesvei 220 / Vognmakergata). Samtidig kan det 
vurderes å lage en drop off / pick up lomme i Busterudgata i tilknytning til 
Bikkjetorget – der hvor bussene stopper i dag. 
Kommentar: Planforslaget legger opp til etablering av p-hus på St. Joseph. Dette er allerede 
avklart i reguleringsplan for Os skole og idrettsanlegg. 
 
6. Storgata bør bestå som gågate, slik som i dag. 

Kommentar: Tiltredes. 

7. I tilknytning til parkeringsplasser både i Parkeringshuset i Garvergata 6 og 
krysset Fylkesvei 220 / Vognmakergata bør man legge til rette for egnede 
ladestasjoner for EL biler.  
Kommentar: Tiltredes. 
 
Ber videre om at beboerne i områdene blir involvert og hørt i planarbeidet, ikke bare i en formell 
høringsrunde.  
 

 

Simon Syversen, 10.08.23 
Sender et forslag til parkering ved nye Halden Arena og enveiskjøring i Storgata. 
Vognmakergata: Koble sammen p-plass REMA 1000 og p-plass foran St.Joseph.  
Betel: Parkering, ny rundkjøring og omlegging av vei 
Storgata: Enveiskjøring med bom i lyskryss, opp Storgata til Snippen. 
Parkeringsmuligheter korttid i lommer i butikkens åpningstider 



 

 

Kommentar: Planforslaget legger opp til å beholde Storgata som gågate av hensyn til gående og 
syklende og til byliv og attraktivitet. Etablering av rundkjøring i kryss mellom Marcus Thranes gate 
(rv. 204) – Dyrendalsveien – Hannibal Sehestedts gate – Haakon VIIs vei er vurdert tidligere og 
forkastet. Denne løsningen er ikke tatt opp til ny diskusjon i planprosessen nå. Det legges opp til 
å behold og videreutvikle parkeringsmulighetene ved Rema 1000 og St. Joseph for å sikre 
tilstrekkelig med parkeringsplasser i denne delen av byen. Vognmakergata er foreslått beholdt 
som intern viktig sentrumsvei, i samsvar med sentrumsplanen   


